
Protokół Nr XIII/11 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 21 grudnia 2011 r. o godz. 14.00.

Numery podjętych uchwał:

1. XIII/190/2011 Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2012 r.
2. XIII/191/2011 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
3. XIII/192/2011 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok.
4. XIII/193/2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/303/2008 Rady Miasta Racibórz 
                               z dnia 25 czerwca 2008 r. w sprawie przyjęcia „Programu gospodarowania
                               mieszkaniowym zasobem Gminy Racibórz na lata 2009-2013” 
                               z późniejszymi zmianami.
5. XIII/194/2011 w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład
                              mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Racibórz.
6. XIII/195/2011 w sprawie przyznawanych przez Miasto Racibórz nagród i wyróżnień dla
                              osób fizycznych za osiągnięte wyniki oraz inne osiągnięcia w działalności
                              sportowej.
7. XIII/196/2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/498/2009 Rady Miasta Racibórz 
                              z dnia 24 czerwca 2009 r. w sprawie nadania Regulaminu Straży Miejskiej
                              w Raciborzu.
8. XIII/197/2011 w sprawie wyrażenia zgody na używanie nazwy Racibórz w znaku
                              towarowym „Sernik Raciborski”.
9. XIII/198/2011 w sprawie zmiany lokalizacji pomnika Arki Bożka.
10. XIII/199/2011 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie terenu przyległego do nieruchomości
                              zabudowanej budynkiem wielomieszkaniowym Waryńskiego nr 24-26.
11. XIII/200/2011 w sprawie zatwierdzenia statutu Miejskich Składowisk Odpadów 
                              w Raciborzu.
12. XIII/201/2011 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Ośrodka Pomocy Społecznej 
                              w Raciborzu.
13. XIII/202/2011 w sprawie nadania tytułu wraz z medalem „Zasłużony dla Miasta
                              Raciborza”.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk
− Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka
− Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
− Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
− Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
− Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
− Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Marek Kurpis
− Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
− Naczelnik Wydziału Lokalowego Barbara Krzos - Kulasza
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− Naczelnik Wydziału Spraw
Obywatelskich Dorota Fleszer

− Naczelnik Wydziału Spraw
Społecznych Iwona Trzeciakowska

− Kierownik Referatu Promocji Magdalena Czech - Majer
− Radca Prawny Marta Topór 

 
Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Tadeusz Wojnar otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 19, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych 
następujących punktów i projektów uchwał:
− wnioski Prezydenta Miasta – zał. Nr 3:

1/ Uchwała w sprawie zatwierdzenia statutu Miejskich Składowisk Odpadów w Raciborzu. 
− wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:

2/ Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu.
3/ Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem „Zasłużony dla Miasta Raciborza”.

Rada przy 19 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższe wnioski.
Następnie Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Sprawozdanie z podejmowanych działań w ramach „Strategii Rozwoju Turystyki Miasta 

Racibórz na lata 2010 - 2017” w latach 2010 – 2011.
5. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2012 r.
6. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok.
8. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/303/2008 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 

czerwca 2008 r. w sprawie przyjęcia „Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Racibórz na lata 2009-2013” z późniejszymi zmianami.

9. Uchwała w sprawie zasad wynajmu lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Gminy Miasta Racibórz.

10. Uchwała w sprawie przyznawanych przez Miasto Racibórz nagród i wyróżnień dla osób 
fizycznych za osiągnięte wyniki oraz inne osiągnięcia w działalności sportowej.

11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/498/2009 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 
czerwca 2009 r. w sprawie nadania Regulaminu Straży Miejskiej w Raciborzu.

12. Uchwała w sprawie w wyrażenia zgody na używanie nazwy Racibórz w znaku towarowym 
„Sernik Raciborski”.

13. Uchwała w sprawie zmiany lokalizacji pomnika Arki Bożka.
14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie terenu przyległego do nieruchomości 

zabudowanej budynkiem wielomieszkaniowym Waryńskiego nr 24-26.
15. Uchwała w sprawie zatwierdzenia statutu Miejskich Składowisk Odpadów w Raciborzu.
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16. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu.

17. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem „Zasłużony dla Miasta Raciborza”
18. Interpelacje, zapytania i wnioski.
19. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 1 przeciw i 0 wstrzymującymi się przyjęła 
Protokół Nr XII/11 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 30 listopada 2011 r. 

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał do protokołu bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta 
obecnej kadencji, a także informację o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między 
sesjami wraz z komunikatem w sprawie zmian organizacyjnych Urzędu Miasta Racibórz, które 
będą obowiązywać od 1 stycznia 2012 r. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 i 5 do 
protokołu. 

Ad 4. Sprawozdanie z podejmowanych działań w ramach „Strategii Rozwoju Turystyki
          Miasta Racibórz na lata 2010 - 2017” w latach 2010 – 2011.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała przedmiotowego 
sprawozdania.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF nie zgłosiła zasadniczych uwag do 
przedmiotowego sprawozdania, oceniła je pozytywnie i proponuje przedłożyć pod obrady sesji 
Rady Miasta Racibórz.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS nie zgłosiła zasadniczych 
uwag do przedmiotowego sprawozdania, oceniła je pozytywnie i proponuje przedłożyć pod 
obrady sesji Rady Miasta Racibórz. Następnie już we własnym imieniu zwróciła uwagę na 
oznakowanie miasta tablicami informacyjnymi o atrakcjach turystycznych i tablicami 
kierunkowymi. Uznała, że podobna tablica jak już istniejące tablice powinna znaleźć się przy 
szpitalu rejonowym. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że tablice te pochodziły z projektu realizowanego 
przez Starostwo Powiatowe. Dodał, że obecnie potrzeba by sfinansować takie tablice, zastanowi 
się więc nad tą lokalizacją. 

− Radny Dawid Wacławczyk odnosząc się do tablic kierunkowych uznał, że te brązowe tablice 
przeznaczone są dla ruchu samochodowego, kolejnym krokiem powinno być oznakowanie dla 
ruchu pieszego.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że takie oznakowanie dla pieszych już istnieje, a 
dodatkowo powstało oznakowanie dla samochodów. 

− Radny Dawid Wacławczyk zwrócił uwagę na brak ciągłości w oznakowaniu dla pieszych i 
zasugerował zwiększenie ich ilości. Odnosząc się do materiału przekazał, że cieszy go to, że w 
tej materii coś się rusza i że wykorzystywane są do tego środki zewnętrzne. Uznał także, że 
miasto posiada już dobre produkty turystyczne, należy więc z ich promocją wychodzić teraz 
poza Racibórz.
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− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie powyższe sprawozdanie.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższe sprawozdanie, które stanowi zał. Nr 6 do protokołu.  

Ad 5. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2012 r.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. Dodał, że radni nie zgłosili żadnych wniosków, a jedynie zadawali 
pytania, które dotyczyły zaplanowanych wydatków budżetowych na 2012 rok w działach: 600 
Transport i łączność, 800 Oświata i wychowanie, 803 Szkolnictwo wyższe, 851 Ochrona 
zdrowia.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z jej autopoprawką. Dodał, że w trakcie dyskusji radni nie zgłosili 
żadnych wniosków mających wpływ na zmianę zaplanowanego budżetu miasta na 2012 rok. 
Pytania radnych w kwestii zaplanowanych wydatków budżetowych na 2012 rok dotyczyły 
działów: 010 Rolnictwo i łowiectwo, 600 Transport i łączność, 801 Oświata  wychowanie, 854 
Edukacyjna opieka wychowawcza, 926 Kultura fizyczna.    

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Robert Myśliwy zapytał co było powodem, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała 
budżetu. 

− Radna Krystyna Klimaszewska wyjaśniła, że taki porządek obrad na początku posiedzenia 
został przyjęty przez komisję. Dodała, że radni na komisji nie wnosili do niego uwag. 

− Radny Roman Wałach odnosząc się do dyskusji z Komisji RGBiF w zakresie wydatków na 
oświatę przekazał, że prawdą jest, że wywołał temat dowozu uczniów ale dyskusja nie została 
dokończona dlatego też poprosił aby wątek ten wykreślić z protokołu komisji.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że zostanie to poprawione.
− Radny Dawid Wacławczyk odniósł się do wydatku zaproponowanego w autopoprawce na galę 

boksu zawodowego. Wskazał, że zaplanowana na to zadanie kwota 160.000 zł. pochodzi z 
działu promocja. Uznał, że promocja ma sens gdy promuje się imprezy cykliczne. Wskazał 
również, że boks to sport walki, a co za tym idzie kojarzony również z agresją i przemocą. 
W związku z tym zgłosił wniosek o wycofanie tego wydatku z budżetu i przeznaczenie tych 
środków na inne cykliczne zadania promocyjne.   

− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że radny swoimi słowami zdeprecjonował sztukę walki jaką 
jest boks.

− Radny Ryszard Wolny wskazał, że boks to sport olimpijski.
− Radny Dawid Wacławczyk wyjaśnił, że przedstawił swoje zdanie na ten temat, a główny jego 

zarzut dotyczy promocji.  
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że bez zapisania tego w budżecie to 

przedsięwzięcie te na pewno się nie uda. Wskazał, że boks to tradycyjny i historyczny sport 
walki. Dalej przekazał, że do podjęcia się tego zadania skłoniły go dwie rzeczy. Jedną jest 
pozyskanie sponsorów, na łączną kwotę 80 tyś zł. Drugą jest 4 godzinna transmisja i promocja 
miasta  w Telewizji Polsat. Dodał, że warunki są jeszcze negocjowane, a decyzja ma zapaść w 
najbliższy piątek  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że dzisiaj wydawanie jakichkolwiek środków na promocję 
nie gwarantuje uzyskania efektów.
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− Radny Ryszard Frączek poprosił o przedstawienie szerszych informacji na temat warunków 
miasta stawianych organizatorowi gali.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że miasto wyda 80.000 zł., sponsorzy dodadzą 
drugie 80.000 zł., w budżecie w wydatkach trzeba jednak zapisać 160.000 zł, w dochodach zaś 
80.000 zł. Dodał, że prowadzone rozmowy dotyczą właśnie krótkiego filmu promującego 
miasto i region, uczestników gali, kosztów montowania krzeseł na hali, opłaty za wynajęcie hali. 
Dodał, że jako organ wykonawczy podejmuje wiele decyzji oczywiście ponosząc za nie 
odpowiedzialność. Wskazał również uwagę na udaną imprezę zorganizowaną na hali jaką były 
MŚ weteranów w zapasach.         

− Radny Franciszek Mandrysz odnosząc się globalnie do całego budżetu przekazał, że jest to 
kolejny budżet, którego plan wydatków inwestycyjnych jest na wysokim poziome 16%. Dodał, 
że inwestycje to rozwój miasta, co coraz bardziej jest widoczne.    

− Radny Robert Myśliwy odnosząc się do budżet miasta uznał, że promocja miasta odbywa się 
poprzez kulturę i sport, a nie ma promocji gospodarczej. Dodał, że rozwój jak i promocja 
odbywa się do wewnątrz a nie na zewnątrz miasta. Wskazał na brak w ofercie miasta terenów 
pod budownictwo jednorodzinne oraz na brak projektów promujących miasto w regionie jako 
miasta gdzie żyje się spokojnie i bezpiecznie. Uznał, również, że na rozwój miasta ma wpływ 
rozwój PWSZ na którą miasto przeznacza zaledwie 60.000 zł. Dodał, że wiele miast docenia 
najlepszych studentów swoich uczelni. Następnie przekazał, że na rozwój ma wpływ również 
polityka podatkowa miasta. Kolejną kwestią jaką poruszył są zwiększające się wydatki na 
administrację. Uznał, że należy również przyjrzeć się zatrudnieniu w jednostkach podległych 
miastu. Dalej wskazał, że wydatki na kulturę są za duże i brak pomysłu jak ten fakt 
wykorzystać. Następnie wskazał na pewną niekonsekwencję gdyż w budżecie miasta 
zaplanowano środki na budowę przystani na Odrze, a lekceważy się plany budowy kanału Odra- 
Dunaj. Dalej uznał, że należy również przejąć się negatywnymi tendencjami demograficznymi 
oraz poszukać sposobów na ograniczenie wydatków na kosztowny dział jakim jest oświata. 
Podsumowując przekazał, że Klub Radnych RSS Nasze Miasto, Oblicza, Prawo i 
Sprawiedliwość będzie głosował przeciw budżetowi miasta w takim kształcie.                 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że do wielu zagadnień podchodzi bardzo 
praktycznie dlatego też odnosząc się do promocji gospodarczej wskazał, że jest to bardzo trudne 
zagadnienie. Uznał następnie, że miastu nie brakuje działek budowlanych, a ceny będzie zawsze 
kształtował rynek, wiele też terenów jest w rękach prywatnych. Wskazał, że w mieście buduje 
się bardzo dużo domów jednorodzinnych i jest to wzrost w skali nie notowanej od 20 lat. Dodał, 
że wyludnianie miast i zmniejszenie ilości ludności państw to tendencja światowa. Dodał, że 
przy budowie strategi należy znaleźć kilka pomysłów jak spowolnić te tendencje, bo zatrzymać 
ich nie można. Dalej wskazał na 8,5 ha terenu jakie miasto przekazało pod strefę ekonomiczną 
oraz plany związanie z budową tam dróg dojazdowych i uzbrojenia terenu w niezbędne media. 
W kwestii PWSZ przekazał, że uczestniczy w konwencie PWSZ dlatego ma rozeznanie w 
potrzebach tej uczelni.  Następnie odnosząc się do administracji wskazał, że gminy podają 
różnie zestawienia zatrudnienia. Uznał, że urząd miasta znajduje się w tym zakresie na średnim 
poziomie. Dalej wskazał, że w Raciborzu statystycznie jest niskie bezrobocie, brakuje natomiast 
dobrze płatnych miejsc pracy. Przyznał, że wydatki na kulturę wzrosły, niemniej uznał, że 
kultura w mieście bardzo dobrze się rozwija i to zarówno na zewnątrz i do wewnątrz, podobnie 
jest ze sportem. Dodał, że czeka również na propozycje bo nie ma w tym zakresie monopolu. 
Odnośnie oświaty przekazał, że potrzeba tutaj rozwiązań systemowych, bo to one pozwolą 
oszczędzać.                

− Radny Andrzej Lepczyński wskazał na duże zaangażowanie miasta zmierzające do 
uruchomienia specjalnej strefy ekonomicznej.

− Radny Robert Myśliwy przekazał, że nie oczekiwał wykładu na temat strefy ekonomicznej ale 
jednej prostej rzeczy jakim jest ogłoszenie, że w Raciborzu można kupić tanie działki 
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budowlane.    
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że nieruchomości miasta to bardzo niewielki rynek 

nieruchomości.
− Radny Robert Myśliwy uznał, że nie widzi żadnej kwoty w budżecie, która świadczyłaby o tym, 

że miasto nie chce przegapić szansy na promocję. Wskazał też na potrzebę zorganizowania 
spotkania dla radnych na temat planów budowy kanału Odra – Dunaj. Zapytał też czy miasto ma 
ustaloną granicę opłacalności szkoły, gdyż ma wrażenie, że koszty oświaty niebezpiecznie 
rosną.  

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że ta i poprzednia rada podjęły bardzo trudne i nie 
popularne decyzje związane z łączeniem i likwidacją szkół.

− Radny Franciszek Mandrysz odnosząc się do informacji Powiatowego Urzędu Pracy wskazał na 
niewielkie bezrobocie w mieście i potrzebę raptem 500 -600 etatów, które rozwiązałoby ten 
problem w mieście.  

− Radny Ryszard Frączek przekazał, że pragnie przedstawić własną analizę budżetu. Uznał, że 
ekonomiczne cyfry pasują. Natomiast budżet ma wiele rzeczy niejasnych. Wskazał też, że 
błędem jest przywoływanie przez Przew. Komisji RGBiF tegorocznego budżetu bazując jedynie 
na jego planie a nie na wykonaniu. Uznał, że wiele planów nie ma pokrycia w wykonaniu. Dalej 
uznał, że błędem jest nie zrobienie żadnej analizy. W oparciu o dane uzyskane z urzędu na temat 
zaległości podatkowych osób prawnych i osób prowadzących działalność gospodarczą wskazał 
na coraz trudniejszą sytuację biznesu lokalnego. Za kolejny problem uznał niestabilną politykę 
w zakresie planów przestrzennych. Następnie uznał, że pomysł ze strefą ekonomiczną to 
spóźniony pomysł, natomiast pomysł z aquaparkiem uznał za błędny. Dalej wskazał, że polityka 
w zakresie wody i ścieków doprowadziła jego zdaniem do katastrofy, gdyż opłaty za ścieki w 
mieście są jedne z najdroższych. Podsumowując uznał, że budżet jest dobrze poukładany ale 
dobrze zdaje sobie sprawę, że będzie tak jak z tegorocznym wykonaniem w okolicach 80%, co 
nie stawia miasta na dobrym poziomie.            

− Radny Franciszek Mandrysz uznał, że według radnego Ryszarda Fraczka badanie faktów to 
niekompetencja. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że wszelkie dobre pomysły radnych zawsze jeszcze mają 
szanse na realizację w tym budżecie. Następnie przedstawił radnym trzy uchwały Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Katowicach, która wydała pozytywne opinie w zakresie przedłożonego 
projektu uchwały budżetowej na 2012 rok wraz z uzasadnieniem, w zakresie możliwości 
sfinansowania deficytu wynikającego z tego projektu oraz w zakresie wieloletnie prognozy 
finansowej – zał. Nr 7. Następnie po przedstawieniu radnym treści projektu uchwały 
budżetowej z zaznaczeniem zgłoszonej przez Prezydenta Miasta autopoprawki, w pierwszej 
kolejności poddał pod głosowanie wniosek radnego Dawida Wacławczyka, a dopiero następnie 
projekt uchwały budżetowej wraz z autopoprawką  – zał. Nr 8 i 9:
− wniosek radnego Dawida Wacławczyka o wycofanie wydatku związanego z organizacją 

gali boksu zawodowego z autopoprawki budżetu miasta.
Rada przy 21 głosujących radnych, 5 głosami za, 16 przeciw i 0 wstrzymującymi się odrzuciła 
powyższy wniosek.
Następnie Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 5 przeciw i 0 wstrzymującymi się 
przyjęła powyższą uchwałę budżetową na 2012 r. wraz z autopoprawką. 
Uchwała Nr XIII/190/2011 stanowi zał. Nr 10 do protokołu.

Ad 6. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie  powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką – zał. Nr 11 i 12.
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Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 5 przeciw i 0 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę wraz z autopoprawką. 
Uchwała Nr XIII/191/2011 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z jej autopoprawką  – zał. Nr 14 i 15. 

Rada przy 18 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę wraz z 
autopoprawką. Uchwała Nr XIII/192/2011 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/303/2008 Rady Miasta Racibórz z dnia 
          25 czerwca 2008 r. w sprawie przyjęcia „Programu gospodarowania mieszkaniowym     
          zasobem Gminy Racibórz na lata 2009-2013” z późniejszymi zmianami.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę. 

Rada przy 16 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XIII/193/2011 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie zasad wynajmu lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu
          Gminy Miasta Racibórz.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę. 

Rada przy 16 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XIII/194/2011 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie przyznawanych przez Miasto Racibórz nagród i wyróżnień dla
            osób fizycznych za osiągnięte wyniki oraz inne osiągnięcia w działalności sportowej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 16 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XIII/195/2011 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/498/2009 Rady Miasta Racibórz 
            z dnia 24 czerwca 2009 r. w sprawie nadania Regulaminu Straży Miejskiej 
            w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę. 

Rada przy 16 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XIII/196/2011 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.
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Ad 12. Uchwała w sprawie w wyrażenia zgody na używanie nazwy Racibórz w znaku
            towarowym „Sernik Raciborski”.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że na Komisji GMOŚiBP radni zgłosili szereg wątpliwości. 
Prezydent Miasta starł się wyjaśnić radnym wątpliwości o które pytali, ale ostatecznie poprosił 
komisję aby uchwały nie opiniować. Takie stanowisko uzyskało poparcie i Komisja uchwały nie 
opiniowała. 

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 
przedmiotową uchwałę.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie 
przedmiotową uchwałę.

− Radny Robert Myśliwy zapytał czy w związku z wątpliwościami na Komisji GMOŚiBP 
Prezydent Miasta będzie jeszcze zabierał głos by rozwiać wątpliwość, że podjęcie tej uchwały 
nie zamyka drogi innym cukiernikom. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że uchwała ta daje temu cukiernikowi zgodę na 
używanie nazwy „Raciborski” i nie zamyka drogi żadnemu innemu cukiernikowi. Następnie z 
uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę. 

Rada przy 16 głosujących radnych, 12 głosami za, 2 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIII/197/2011 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie zmiany lokalizacji pomnika Arki Bożka.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie 
przedmiotową uchwałę.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS  po dyskusji zaopiniowała 
pozytywnie przedmiotową uchwałę.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF po dyskusji zaopiniowała 
pozytywnie przedmiotową uchwałę.

− Radny Michał Fita zgłosił wniosek aby z § 1 uchwały wykreślić miejsce gdzie pomnik ma 
zostać przeniesiony gdyż przeniesienie nie będzie odbywać się od razu ale dopiero gdy plac 
zostanie sprzedany i być może do tego czasu wyłoni się nowa lepsza lokalizacja.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w tego typu uchwale musi być wskazana 
lokalizacja. Dodał że do uchwały tej zawsze będzie można wrócić zmieniając tą lokalizację. 

− Radny Dawid Wacławczyk przekazał, że proponowana lokalizacja jest zła. Wyjaśnił też, że na 
Komisji OKSRiOS  nie proponował przeniesienia pomnika na peron dworca ale w okolice 
dworca lub ul. Mickiewicza.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że Arka Bożek zasłużył na swoje muzeum. 
− Radny Ryszard Frączek zapytał czy jest zgada architekta miejskiego albo konserwatora 

zabytków na to przeniesienie.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w tym wypadku potrzebna była zgoda autora 

projektu i Wojewódzkiego Komitetu Ochrony Pamięci Walk i Męczeństwa. 
− Radny Ryszard Frączek przekazał, że jego zdaniem lokalizacja ta jest niefortunna dlatego też 

zaproponował dwie inne: wejście do Parku im. Miasta Roth albo skwer przy Urzędzie Miasta. 
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk poprosił aby przyjąć tą uchwałę z zaproponowaną lokalizacją, 

bo pozwoli to wszcząć procedurę sprzedaży placu, a w przypadku porozumienia się co do innej 
lepszej lokalizacji to nie mówi nie co do jej zmiany.
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− Radny Ryszard Frączek zwrócił uwagę na to aby nie popełnić takiego samego błędu jak z 
lokalizacją pomnika Biskupa Gawliny.  

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że jako mieszkaniec Markowic poprzez przekaz 
członków rodziny mógł poznać postać Arki Bożka i uważa, że tak jak innym historycznym 
postaciom związanym z miastem należy się mu szacunek.  

− Radny Artur Jarosz podzielił pogląd radnego Franciszka Mandrysza i uznał, że wskazana w 
uchwale lokalizacja jest właściwa. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę. 

Rada przy 18 głosujących radnych, 11 głosami za, 0 przeciw i 7 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIII/198/2011 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie terenu przyległego do nieruchomości
             zabudowanej budynkiem wielomieszkaniowym Waryńskiego nr 24-26.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę. 

Rada przy 16 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XIII/199/2011 stanowi zał. Nr 23 do protokołu.

Ad 15. Uchwała w sprawie zatwierdzenia statutu Miejskich Składowisk Odpadów 
             w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę. 

Rada przy 16 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XIII/200/2011 stanowi zał. Nr 24 do protokołu.

Ad 16. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Ośrodka Pomocy Społecznej 
             w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę. 

Rada przy 18 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XIII/201/2011 stanowi zał. Nr 25 do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem „Zasłużony dla Miasta
            Raciborza”.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę. 

Rada przy 17 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XIII/202/2011 stanowi zał. Nr 26 do protokołu.
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Ad 18. Interpelacje, zapytania i wnioski.

− Radny Dawid Wacławczyk przedstawił interpelację w sprawie rozpoczęcia procedury 
konkursowej na nowe logo Raciborza.

− Radny Robert Myśliwy przekazał, że swoje zapytania i interpelacje przedłoży w formie 
pisemnej – zał. Nr 27  i poprosił o odpowiedzi ustne na najbliższej komisji bądź pisemnie.

− Radny Stanisław Borowik przedstawił następujące interpelacje i zapytania:
1) w sprawie zwiększenia ilości partoli SM w zakresie spalania śmieci i plastików,
2) w sprawie niezbędnej akcji wyłapania bezdomnych psów szczególnie w dzielnicy Obora 

oraz akcji sprawdzenia warunków w jakich psy są trzymane na posesjach prywatnych.
− Radny Jan Wiecha przedstawił następujące interpelacje i zapytania – zał. Nr 28 – 30:

1) w sprawie poprawy elewacji budynków przy ul. Chopina,
2) w sprawie wykonania niezbędnych prac remontowych ul. Sienkiewicza w 2012 r. 
3) w sprawie przypisywania priorytetów do zadań proponowanych do wykonania w budżecie 

na rok 2012 i kolejne lata.
− Radny Dariusz Ronin przedłożył Przew. RM do protokołu następujące interpelacje i zapytania – 

zał. Nr  31 i 32: 
1) w sprawie ułatwienia wyjazdu kierowcom z ulicy Michejdy na ul. Starowiejską,
2) w sprawie opłat za wynajem sal gimnastycznych.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk zaprosił radnych na spotkanie noworoczne, które odbędzie się 
w dniu 13 stycznia 2012 r. w sali Raciborskiego Centrum Kultury przy ul. Chopina o godz. 
17.00. Następnie przedstawił odpowiedzi na zapytania i interpelacje następujących radnych:
− Odnośnie interpelacji radnego Dawida Wacławczyk w sprawie rozpoczęcia procedury 

konkursowej na nowe logo Raciborza przekazał, że rozważy tą propozycję. Niemniej 
wskazał, że wcześniejszy konkurs był też dla profesjonalistów. 

− Odnośnie zapytań i interpelacji radnego Roberta Myśliwego przekazał, że odpowiedzi 
udzieli na najbliższej komisji albo też pisemnie.

− Odnośnie interpelacji radnego Stanisława Borowika:
1) w sprawie zwiększenia ilości partoli SM w zakresie spalania śmieci i plastików 

przekazał, że jest to problem ogólny, niemniej Straż Miejska zostanie tam wysłana,
2) w sprawie niezbędnej akcji wyłapania bezdomnych psów szczególnie w dzielnicy Obora 

oraz akcji sprawdzenia warunków w jakich psy są trzymane na posesjach prywatnych 
przekazał, że tematem zostanie zainteresowane Przedsiębiorstwo Komunalne bo miasto 
ma z nimi umowę. Niemniej wskazał, że aby działania te były skuteczne muszą być one 
natychmiastowe, dlatego też ważne są bezpośrednie zgłoszenia w firmie bądź w Straży 
Miejskiej.

− Odnośnie interpelacji radnego Jana Wiechy:
1) w sprawie poprawy elewacji budynków przy ul. Chopina przekazał, że rzeczywiście 

wygląd elewacji pozostawia tam wiele do życzenia ale zależy to od zamożności 
wspólnot mieszkaniowych. Dodał, że będzie apelował do zarządców i proponował 
współwłaścicielom podjęcie tych zadań remontowych,

2) w sprawie wykonania niezbędnych prac remontowych ul. Sienkiewicza w 2012 r. przekazał, 
że jest świadomy tego, że w tym roku nastąpi otwarcie stacji krwiodawstwa w nowym 
budynku dlatego też ulica ta zostanie przejrzana i być może w ramach remontów bieżących 
naprawiona, 

3) w sprawie przypisywania priorytetów do zadań proponowanych do wykonania w budżecie 
na rok 2012 i kolejne lata przekazał, że słucha uwag radnych uważnie i na pewno przy 
budowie strategii będzie to poruszone. Dodał, że pierwsze spotkanie zespołu już się odbyło, 
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kolejne planowane jest w styczniu. 
− Przew. RM Tadeusz Wojnar na zakończenie poruszył temat funkcjonowania Młodzieżowej 

Rady Miasta Racibórz. Przekazał, że zwrócili się do niego zaniepokojeni rodzice, zgłaszając 
fakt odbywania się spotkań MRMR w lokalu a nie jak zawsze w urzędzie czy domu kultury. 
Dodał, że tylko z kilkoro z grona radnych MRMR jest już pełnoletnich. Dalej przytoczył kilka 
przedsięwzięć wpisanych do planu pracy MRMR na najbliższy rok szkolny, a mianowicie 
szkolenie z radnym Piotrem Dominiakiem, karaoke w lokalu „Koniec Świata”, wyjazd 
integracyjny z MRG Rudnik wraz z Panem Zygmuntem Kandorą Prezesem Stowarzyszenia 
„Nasze Miasto” co pozostawia bez komentarza.  Uznał, że miejsce spotkań i osoby się tym 
zajmujące nie są przypadkowe i w związku z tym zapowiedział przygotowanie projektu 
uchwały o likwidacji MRMR. 

− Radny Dawid Wacławczyk przekazał, że nie rozumie tej osobistej wycieczki w jego stronę. 
Dodał, że prowadzi lokal, który nie jest tylko dla dorosłych, ale alkohol sprzedawany jest tylko 
osobom pełnoletnim. Wyjaśnił, że osobiście nie zajmuje się imprezami, bo zajmuje się tym 
menadżer. Dodał, że karaoke w „Końcu Świata” MRMR organizuje już od 3-4 lat. Uznał też, że 
nie mam decydować kogo młodzież wybiera sobie na opiekuna.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar wyjaśnił, że nie jest to żaden personalny atak na radnych. Należy 
jednak wyciągnąć odpowiednie wnioski z tego co przekazał. Uznał, że pab nie jest 
odpowiednim miejscem do spotkań MRMR.

− Radny Dawid Wacławczyk przyznał, że młodzi za bardzo chyba koncentrują się na życiu 
kulturalnym i akcjach charytatywnych nie mniej nie powinien być to powód do ich likwidacji. 
Podobnie jest z wyborem takich a nie innych szkoleń. Dodał, że Pan Zygmunt Kandora oprócz 
tego, że jest Prezesem Stowarzyszenia „Nasze Miasto” jest też doradcą Prezydenta gdy chodzi o 
organizacje pozarządowe.

− Radny Piotr Dominiak wyjaśnił, że MRMR rok temu zgłosiła Przew. RM propozycję by on jako 
najmłodszy radny został ich opiekunem.  Dodał, że nie było na to zgody Przew. RM. Mimo tego 
podtrzymali swoją decyzję i wybrali go opiekunem, a on zgodził się im pomagać.  Dalej 
wskazał, że to gdzie odbywają się spotkania i działania MRMR zależy od ich samych. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar wskazał, że to Rada Miasta powołała MRMR, dlatego też muszą 
oni respektować statut, który określa ustalone zasady. 

− Radny Artur Jarosz uznał, że jeżeli koleżanki i koledzy z MRMR mają kiedyś zastąpić ich na 
tych miejscach to wszyscy radni powinni pokazać im jedną podstawową rzecz, że aby dobrze 
funkcjonować to należy przestrzegać wcześniej ustalonych reguł.  

− Radny Ryszard Frączek przyznał, że posiedzenia MRMR powinny odbywać się w urzędzie, 
natomiast nikt nie może im zabronić aby prywatnie spotykali się w innych miejscach.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że nie chodzi tu o prywatne spotkania.
− Radny Piotr Dominiak wyjaśnił, że sesje MRMR odbywają się w urzędzie.   
− Radny Ryszard Frączek uznał więc, że nic nie stoi na przeszkodzie aby młodzi radni spotykali 

się w lokalu. 
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk zapytał czy radny pościł by tam swoje 14 letnie dziecko. 
− Radny Ryszard Frączek przekazał, że radnego Piotra Dominiak należy pochwalić za aktywność.
− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że zapisy planu działania MRMR są nie do 

zaakceptowania przez radnych RM ale i rodziców. 
− Radny Dawid Wacławczyk uznał, że uwagi te powinny zostać skierowane do MRMR.
− Przew, RM Tadeusz Wojnar przekazał, że skoro radni się w angażują to mówi więc do nich.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że przeprowadził w tej sprawie rozmowę z MRMR 

i ma nadzieje, że wyciągną z tego wnioski. 
− Radny Dawid Wacławczyk przekazał, że w dalszym ciągu nie rozumie ataku na jego osobę i co 

złego jest w karaoke i szkoleniu.       
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− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, ze przedstawił tą sytuację gdyż zareagowali na to 
rodzice. Wskazał, że działania MRMR powinny być zgodne ze statutem. 

− Radny Artur Jarosz uznał, że jeżeli ci młodzi ludzie mają się od nich czegoś nauczyć to ważne 
jest aby w relacjach z nimi kierować się uregulowaniami statutu.

− Radny Ryszard Frączek uznał, że nie mają za bardzo czego uczyć się od dorosłej Rady.
− Radny Artur Jarosz uznał, że powinni uczyć się przynajmniej procedury.
− Przew. RM Tadeusz Wojnar wskazał, że osoby te mając kontakt z młodymi radnymi powinny 

zwrócić im na to uwagę, gdyż też są radnymi.
− Radny Dawid Wacławczyk przekazał, że robi to najlepiej jak potrafi. 
− Radny Piotr Dominiak uznał, że Przew. RM Tadeusz Wojnar powinien spotkać się z MRMR aby 

z nimi porozmawiać gdyż on sam nie jest adresatem tych wypowiedzi. Dodał, że przychodzi na 
ich spotkania tylko wtedy gdy go zapraszają.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że jest zawsze otwarty na takie rozmowy.     

Ad 19. Zakończenie sesji.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 1750.

Protokołował:
Leszek Jureczko

Przewodniczący Rady

     Tadeusz Wojnar
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